
Epidemiudvalget

Til: Sundhedsministeren

Dato: 22. juni 2022

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

EPI alm. del

Spørgsmål 220
Vil ministeren indhente Statens Serum Institut svar på følgende spørgsmål?
Efter at de første tre nordjyske minkfarme var konstateret smittet og aflivet ændrede SSI 
strategi.
– Hvorfor var det ikke nødvendigt også at slå Farm 4 ved Hjørring ned?
– Flere farme i Nordjylland blev efterfølgende også smittet uden at blive slået ned – 

hvorfor ikke?
– Hvilken betydning for den samlede humansmitte i Nordjylland, vurderer SSI, at de 

omtalte farme har haft?
– Har SSI ændret holdning i forhold til, at Farm 4 og efterfølgende smittede farme ikke 

blev slået ned?
– Hvad vurderer SSI har haft størst indflydelse på spredningen af covid-19 i Nordjyl-

land? De store minkbesætninger eller de forholdsvis få minkavlere/ansatte?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Per Larsen (KF).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Per.Larsen@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Stinus Lindgreen
formand
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